
    

Nasjonalparkstyret 
  

                                                            Saksnummer Ephorte:  

 Saksbehandler: Morten Johannessen 

 Dato: 16.09.2022 

 

 

Protokoll fra styremøte 13. september 2022 

Saker:  2022/32–2022/38 

Møtested:  Rådhuset, Kragerø 

Dato: 13.09.22 

Kl:  10:00–13:00 

Faste medlemmer som deltok: 

Knut Jarle Sørdalen 

Torstein Kiil 

Heidi Herum 

Kjell Ove Heistad 

Viggo Nicolaysen 
 

Varamedlemmer som deltok: 

 

Faste medlemmer/varamedlemmer som hadde forfall: 

 

Møteledelse: 

Knut Jarle Sørdalen 

Fra administrasjonen deltok: 

Morten Johannessen 

Andre deltakere:  
Kai Johansen og Solfrid Rui Slettebakken under sak 2022/36 og Jan Kristoffersen under 
sak 2022/37 

 

Protokollen ble sendt møtedeltakerne på e-post 16.09.22. Merknader mottatt innen en uke 
er innarbeidet.  

Underskrifter, Kragerø xx.xx 2022: 

……………………………….        …………………………………..  ……………………………. 

 

………………………………         ………………………………….. 

 

 
 



 
Sak 2022/32: Innkalling og sakskart. 
Innkalling og sakskart ble godkjent.  

 
Sak 2022/33: Orienteringer. 
Knut Jarle Sørdalen orienterte om ansettelse av ny forvalter. Det er 54 søkere, fem har vært 

til intervju. 

Torstein Kiil orienterte om: 

• Seminar om kulturlandskap på Jomfruland 17. juni 

• Skjøtsel på Stråholmen 2022 

• Film om kulturlandskap er finansiert og arbeid er startet opp. Produksjonen forlenges 

til 2023. 

• Film om ull ventes ferdig før jul 

Heidi Herum orienterte om kontakt med KLD ved statssekretæren om rammene for 

representasjon til nasjonalparkstyrer. Er til vurdering i KLD. 

Forvalter orienterte om: 

• Ettårsbefaring av tårn og informasjonsbod på Øytangen 

• Skogrydding i november med elever fra Nome vgs. og bistand fra Norsk skogrydding 

• Fjerning av rynkerose, inkludert Styrmannsholmen og Larsholmen 

• Hummerteiner i tre (50 stk.) hentes og distribueres seinere på dagen 

• Forvalter bistår i arbeid med søknad om autorisasjon av besøkssenter for skog i 

Drangedal 

• Formidlingsenhet i vestibyle og atrium i administrasjonsbygget i Kragerø 

 

Sak 2022/34: Vedtak etter delegert myndighet. 
Tatt til orientering.. 

 

Sak 2022/35: Økonomistatus og prognose for året 

Innstilling 

Styret tar regnskapsstatus og prognose for året til etterretning.  

Vedtak 

Styret tar regnskapsstatus og prognose for året til etterretning. 

 

Sak 2022/36: Besøkssenter – orientering ved prosjektleder Kai Johansen 
Kai Johansen orienterte om styret for besøkssenteret, prosess, designskisser, lokalisering, 

bygningsskisse, grunnforhold, amfi, energi med mer. 

Torstein Kiil understreket behovet for å ha fokus på energi/klima, miljøvennlige 

bygningsmaterialer og tilpasning av bygg til kulturlandskap og bygninger omkring. Han mente 

at ved å velge tre, vil kostnadene som kan bli kritiske for realisering, tas vesentlig ned. Hvis 

det som er lagt fram nå velges, kan det bli vanskelig å få finansiert og prosjektet kan få dårlig 

omdømme. Han anbefalte bygning med saltak som er bedre egnet for solstrøm.  Videre 

pekte han på behov for konkrete spesifikasjoner i forbindelse med invitasjon til 

arkitektkonkurranse, slik at det som leveres blir i tråd med det prosjektet ønsker. 

Viggo Nicolaysen tok også opp tilpasning av bygg til kulturlandskap og bygninger omkring. 

Knut Jarle Sørdalen ønsket at styret for besøkssenteret definerer hvilken energiklasse 

bygningene skal ha. 



Heidi Herum viste til at Vestfold og Telemark fylkeskommune har retningslinjer om bruk av 

tre i egne bygg, og at det kan påvirke fylkeskommunens vurdering av sin delfinansiering av 

senteret. Hun viste også til at senteret må være fleksibelt, slik at innholdet kan endres i takt 

med utviklingen framover. 

Kai Johansen pekte på at tomta uansett krever betong under bakkenivå. 

Besøkssenteret og nasjonalparken informerer hverandre løpende i det videre arbeidet og 

besøkssenter kommer opp som fast sak på styremøtene i nasjonalparken. 

2022/37: Oljevern – orientering ved IUA Telemark 
Jan Kristoffersen i Grenland brann og redning orienterte om Interkommunalt utvalg mot akutt 

forurensning i Telemark og tiltakskort for Stråholmen. 

Torstein Kiil tar kontakt med grunneierne der lensefestene er planlagt og ordner avtale. IUA 

tar kontakt med Skjærgårdstjenesten i Kragerø med sikte på at de gjør den praktiske jobben. 

IUA må søke nasjonalparkstyret om tillatelse til lensefestene etter verneforskriften. 

Det er grunt og ureint farvann sør for Stråholmen, men Torstein Kiil mente det er farbart med 

RIB hvis det ikke er mye sjø. Flaskehalsen er en del grunner på vei inn. Egnet trase bør 

spores med GPS og legges inn i kartverket IUA/Kystverket bruker. 

Tiltakskort ifm. oljevern i hele nasjonalparken blir tema på neste styremøte. IUA inviteres til å 

delta. 

Sak 2022/38: Eventuelt  

Fartsgrense sjø  

På bakgrunn av henvendelse fra Roger Johnsen 10.09.22 ønsker styret dialog med 

havnefogden i Kragerø før styret tar stilling til om det ønsker sak om endringer i 

verneforskriften. 

Steingjerde  

Nasjonalparken har mottatt henvendelse om steingjerder nedenfor hytte nord for 

Tangplassen nedenfor Tårnskogen på Jomfruland. Styret ønsker sak om gjerdet og 

eventuelle andre tilsvarende byggverk på neste møte. 

Gjerder med gjerdeklyv over tursti nord for Jomfruland fyrstasjon 

Avklaring av hva Kragerø kommune foretar seg har tatt tid. Kommunen anmodes om å 

forsere arbeidet. 

Møtetid 

Møtet varte i tre timer. Med en time forberedelse settes møtetiden til fire timer. 

Neste møte 

Mandag 28. november kl. 10:00 – 13:00 på rådhuset i Kragerø. Faste medlemmer. 

 

 


